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	     SCOPE OF WORK
supply and install solar water system 
 of AL-darb HF.




1. General
Medair under the support of SDC will Rehabilitation of the Sewage desalination plant, in AL-Hager village, Al-Melah district, Lahj government. This Scope of Work therefore serves as a general information and guide for bidders and logistic team by describing the volume of work and requirements. The general scope of work is rehabilitation of Sewage desalination plant, as detailed in the Scope of Work. During the course of construction, Medair will assign sight supervisor for the regular follow up of the construction activities and necessary guide and instruction for the contractor. Medair will provide details of the specification, drawings and other essential information for the contracted agency enabling to accomplish his rehabilitation work smoothly.

The following are the major components of the work and detailed in the scope of work section: -
1. Rehabilitation of Sewage desalination plant network.
2. Rehabilitation of desalination basins.
3. Supply, installation and commissioning of submersible pump with motor.
2. Scope of Work 
The WORK to be performed shall be to the standard of the latest technology entails and consist of use of construction tools, equipment, materials, supplies, and manufactured articles. The contractor must bring samples of the materials before submitting the materials to the site for approval by the engineer supervising the work It shall also include provision of all labor, services like transportation, fuel, power, water, essential communications and performing all works or other operations required to fulfil the Contract. Works shall be conducted in strict accordance with the contract documents. All work shall be completed fully, and all materials, services and equipment though not expressly indicated or called for in the contract documents but are necessary for the completion of the works shall be provided by the contractor as specified in the contract document.
· The contractor is also required to make sure that all required materials, equipment, sub-system are included in their offer to deliver a completed and functional system. The work includes but not limited the following components and activities: 
· Supply and installation of 2" pipes plastic, plastic valves, 90°elbows plastic.
· Supply and installation of 4" plastic pipes, plastic valves, plastic 90°elbows plastic Tee.
· Supply and installation of plastic valves 3".
· Rehabilitation of desalination basins and fiberglass covers.
· Supply and installation of manhole plastic covers.
· Supply, installation and commissioning of submersible pump with motor.

· The contractor should take into account the site condition in terms of obstacles.
· This scope of works is not meant to be a comprehensive definition of works, but merely a guide for the items of work contained within this tender package. 


3. Project Site Location

The working site is AL-Hager village, AL-Melah district, Lahj government. 
4. Project Execution and site access
· Once the CONTRACT is awarded, the contractor is entitled to carry out site visit to conduct a detailed site survey with Medair representatives to identify components, locations, cabling routing, and any other necessary works.
· A regular status meeting with Medair representative shall be carried out to discuss current and planned activities and significant issues.
· The Contractor must provide a work installation plan and implementation period such has to be approved by Medair.
· The contractor responsible of any defect or damage in any components of all rehabilitation
5. Manuals, Catalogues and Drawings
· The contractor must abide by the drawings given to him and apply them as described and refer to the supervising engineer in the event of not understanding the subject and not making any improvisation from the contractor until after referring to the supervising engineer.
· Contractor must provide MEDAIR’s engineer with detailed catalogue for the provided submersible pump, solar panels, invertor, surface pump, electric wires and pipe 
6. Contractor Obligations
· Contractor shall implement standard quality assurance measures/ quality control according to plan for construction activities on the project site.
· The contractor shall supply all labor, tools, machinery, equipment and equipment transportation for all work.
· The contractor shall keep the site clean and orderly throughout the period of construction.
· The contractor shall provide permanent equipment marking, labelling and signage for the project.
· The contractor shall fully comply with all applicable notification, safety and work rules when working. 
· It is the contractor responsibility to clean the modules once the construction work is completed.
· The contractor shall carry out any operational costs to finish the installation at location. 
· The equipment and materials shall be purchased by the contractor, and that the cost of these equipment, materials, shipping and transportation are the responsibility of the contractor.
· All the procured material shall be brand new with valid warranty certificates and present to supervising engineer for verification and approval.
· The contractor responsible of any defect or damage in any components of all rehabilitation.






7. Competencies and selection criteria

· The contractor for this work required to have solid background and experience in construction, building repair and rehabilitation work related to water supply and sanitation. 
· Medair preferred but not strictly limited to contractors with experience in similar projects with Medair projects. 
· the selection of the contractor is based on the price offer, quality of material and workmanship providing, company profile and manpower deploying for the work. for construction materials, Medair advise the contractor to mention the country of origin and brand name.
· Recommendation/reference on similar projects from the past works in INGO is an advantage.
· The work plan is part of the evaluation of contractor capacity and performance. realistic and detail work plan together with the timeline is a requirement.
8. Commissioning
· The contractor shall provide a time plan and test procedure for the process of commissioning.
· The contractor shall offer all goods and materials for inspection examination and witness testing. He shall inform the Medair or his authorized representative of the date when the goods and materials will be ready for inspection and witness testing.  If the tests are beyond the resources of the supplier, he shall make arrangements for these to be carried out elsewhere
· Such testing should include the following tests as minimum:
· Electric insulation and continuity test:  such tests should be carried before commending installation.

9.  Completion of the project
· The Contractor shall complete any required document or list, clean up the construction site and remove any temporary structures, equipment or services, and construction debris.
· Copies of all final approvals and certifications shall be provided to Medair.
· The Contractor shall provide two (2) hard copy sets and one soft copy of the final Project documentation
10.  Contract Method 
· The WORK hereunder will be constructed under a unit price contract comprised of both unit price items and lump sum items.













.  عام 
ستقوم ميدير وبدعم من الوكالة السويسرية للتنمية والتعاون بإعادة تأهيل محطة تحلية مياه الصرف الصحي في قرية الحاجر مديرية الملاح محافظة لحج. وبالتالي فإن نطاق العمل هذا بمثابة معلومات عامة ودليل لمقدمي العطاءات والفريق اللوجستي من خلال وصف حجم العمل والمتطلبات. النطاق العام للعمل هو إعادة تأهيل محطة تحلية مياه الصرف الصحي، كما هو مفصل في نطاق العمل. أثناء عملية البناء، ستقوم ميدير بتعيين مشرف على البصر للمتابعة المنتظمة لأنشطة البناء والتوجيه والتعليمات اللازمة للمقاول. سيقدم ميدير تفاصيل المواصفات والرسومات والمعلومات الأساسية الأخرى للوكالة المتعاقد معها لتمكينه من إنجاز أعمال إعادة التأهيل بسلاسة..

فيما يلي المكونات الرئيسية للعمل والمفصلة في قسم نطاق العمل:
1. إعادة تأهيل شبكة محطة تحلية مياه الصرف الصحي.
2. تأهيل أحواض التحلية.
3. توريد وتركيب وتشغيل مضخة غاطسة بمحرك
2.  نطاق العمل
· يجب أن يكون العمل الذي يتعين القيام به وفقا لمعايير أحدث التقنيات التي تنطوي عليها ويتكون من استخدام أدوات البناء والمعدات والمواد واللوازم والمواد المصنعة. ويشمل أيضا توفير جميع العمالة والخدمات مثل النقل والوقود والطاقة والمياه والاتصالات الأساسية وأداء جميع الأعمال أو العمليات الأخرى اللازمة للوفاء بالعقد. يجب أن تتم الأعمال بما يتفق تماما مع وثائق العقد. يجب الانتهاء من جميع الأعمال بالكامل ويجب على المقاول توفير جميع المواد والخدمات والمعدات على الرغم من عدم الإشارة إليها صراحة أو المطالبة بها في وثائق العقد ولكنها ضرورية لإنجاز الأعمال على النحو المحدد في وثيقة العقد.

· يطلب من المقاول أيضا التأكد من تضمين جميع المواد والمعدات والنظام الفرعي المطلوب في عرضه لتقديم نظام مكتمل وعملي. ويشمل العمل 
على سبيل المثال لا الحصر المكونات والأنشطة التالية: 
· توريد وتركيب مواصير2" بلاستيكية ومحابس بلاستيكية، اكواع بلاستيكية 90 درجة.
· توريد وتركيب مواصير4" بلاستيكية ومحابس بلاستيكية، اكواع بلاستيكية 90 درجة.
· توريد وتركيب محابس بلاستيك 3".
· إعادة تأهيل احواض التحلية واغطيتها الفيبرجلاس.
· توريد وتركيب اغطية بلاستيكية لغرف التفتيش.
· توريد وتركيب وتشغيل مضخة غطاس.

-  يجب على المقاول مراعاة حالة الموقع من حيث العقبات.     
-  ولا يقصد بهذا النطاق من المصنفات أن يكون تعريفا شاملا للمصنفات، بل مجرد دليل لبنود العمل الواردة في حزمة المناقصات هذه. 


3.  موقع المشروع

موقع العمل هو قرية الحجر، منطقة الملاح، محافظة لحج.  
[bookmark: _GoBack]4. تنفيذ المشروع والوصول إلى الموقع
· بمجرد منح العقد، يحق للمقاول القيام بزيارة الموقع لإجراء مسح مفصل للموقع مع ممثلي Medair لتحديد المكونات والمواقع وتوجيه الكابلات وأي أعمال ضرورية أخرى.
· سيتم عقد اجتماع حالة مع ممثل Medair لمناقشة الأنشطة الحالية والمخطط لها والقضايا الهامة.
· يجب على المقاول تقديم خطة تركيب العمل وفترة التنفيذ التي يجب أن توافق عليها Medair.
· المقاول المسؤول عن أي عيب أو ضرر في أي من مكونات جميع إعادة التأهيل.
5.  الكتالوجات والرسومات
· يجب على المقاول الالتزام بالرسومات المعطاة له وتطبيقها كما هو موضح والرجوع إلى المهندس المشرف في حال عدم فهم الموضوع وعدم إجراء أي ارتجال من المقاول إلا بعد الرجوع إلى المهندس المشرف.
· يجب على المقاول تزويد مهندس MEDAIR بكتالوج مفصل للمضخة الغاطسة المقدمة والألواح الشمسية والعاكس والمضخة السطحية والأسلاك الكهربائية والأنابيب 
6.  التزامات المقاول
· يجب على المقاول تنفيذ معايير مراقبة الجودة / ضمان الجودة وفقا لخطة لأنشطة البناء   
· يجب على المقاول توريد جميع العمالة والأدوات والآلات والمعدات المنقولة لجميع الأعمال.
· يجب على المقاول الحفاظ على نظافة الموقع وتنظيمه طوال فترة البناء.
· يجب على المقاول توفير علامات دائمة على المعدات ووضع العلامات واللافتات للمشروع.
· يجب على المقاول الامتثال الكامل لجميع قواعد الإخطار والسلامة والعمل المعمول بها عند العمل.
· تقع على عاتق المقاول مسؤولية تنظيف الوحدات بمجرد الانتهاء من أعمال البناء.
· يتحمل المقاول أي تكاليف تشغيلية لإنهاء التثبيت في الموقع. 
· ويشتري المقاول المعدات والمواد، وأن تكون تكلفة المعدات والمواد والشحن والنقل من مسؤولية المقاول.
· يجب أن تكون جميع المواد المشتراة جديدة تماما مع شهادات ضمان سارية المفعول وتقديمها إلى المهندس المشرف للتحقق منها والموافقة عليها.
· المقاول المسؤول عن أي عيب أو ضرر في أي من مكونات جميع إعادة التأهيل.

7.  الكفاءات ومعايير الاختيار

· ويشترط أن يكون لدى المقاول لهذا العمل خلفية وخبرة متينتان في أعمال التشييد وإصلاح المباني وإعادة التأهيل المتعلقة بإمدادات المياه والصرف الصحي.
· تفضل Medair على سبيل المثال لا الحصر المقاولين ذوي الخبرة في مشاريع مماثلة مع مشاريع Medair. 
· يعتمد اختيار المقاول على عرض السعر وجودة المواد وتوفير الصنعة وملف تعريف الشركة ونشر القوى العاملة للعمل. بالنسبة لمواد البناء، تنصح ميدير المقاول بذكر بلد المنشأ واسم العلامة التجارية.
· ومن المزايا التوصية / الإشارة إلى مشاريع مماثلة من الأعمال السابقة في المنظمات غير الحكومية الدولية.
· وتشكل خطة العمل جزءا من تقييم قدرة المقاولين وأدائهم. خطة عمل واقعية ومفصلة جنبا إلى جنب مع الجدول الزمني هو شرط.







8.الإرسال المشترك
· يجب على المقاول تقديم خطة زمنية وإجراءات اختبار لعملية التشغيل.
· يجب على المقاول تقديم جميع السلع والمواد لفحص التفتيش واختبار الشهود. وعليه أن يبلغ شركة Medair أو ممثله المفوض بالتاريخ الذي ستكون فيه البضائع والمواد جاهزة للتفتيش واختبار الشهود.  وإذا كانت الاختبارات تتجاوز موارد المورد، وجب عليه أن يتخذ الترتيبات اللازمة لإجرائها في مكان آخر.
· وينبغي أن يشمل هذا الاختبار الاختبارات التالية كحد أدنى:
· العزل الكهربائي واختبار الاستمرارية: يجب إجراء هذه الاختبارات قبل الثناء على التركيب.

9.   الانتهاء من المشروع
· يجب على المقاول إكمال أي وثيقة أو قائمة مطلوبة، وتنظيف موقع البناء وإزالة أي هياكل أو معدات أو خدمات مؤقتة، وحطام البناء.
· يجب تقديم نسخ من جميع الموافقات والشهادات النهائية إلى Medair.
· يقدم المقاول مجموعتين (2) من النسخ المطبوعة ونسخة إلكترونية واحدة من الوثائق النهائية للمشروع.
10.  طريقة العقد 
· سيتم بناء العمل بموجب عقد سعر الوحدة يتكون من كل من بنود سعر الوحدة وبنود المبلغ المقطوع.
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